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Protokół
z XL sesji Rady Miasta Malborka

w dniu 27 lutego 2014

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miasta i trwała od godz.11:00 do 15:20.

Punkt 1
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski
otworzył XL sesję Rady Miasta Malborka. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) stwierdził,
że na stan Rady 21 radnych obecnych jest 18. Nieobecne radne to: Joanna Iglińska i Aneta
Kielak. Radna Wioletta Klepacka poinformowała, iż spóźni się na obrady.
Następnie powitał panie i panów radnych, Burmistrza Miasta Andrzeja Rychłowskiego i jego
zastępców: Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska, pełnomocnika Prezydenta Gdańska
Joannę Murawską, Architekt Anną Talagę, która będzie omawiała plany zagospodarowania
przestrzennego miasta, Adama Ilarza - dyrektora biura Europosła T.Cymańskiego, Jerzego
Fryca – Zasłużonego dla Miasta Malborka, dyrektorów i prezesów firm komunalnych,
przedstawicieli mediów i mieszkańców miasta Malborka.

Punkt 2
Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski
Porządek sesji radni otrzymali. Obecnie wnoszę następujące autopoprawki:

1) pkt 9 przesunąć jako pkt 8, a pkt 10 jako pkt 9 czyli informacje z działalności MOPS i
CEPiT w sprawie realizacji zadań tych jednostek na 2014 rok. przesunąć przed
projekty uchwał. Projekty uchwał przesunąć jako pkt 10.

2) W pkt 10 litera m dodać nowy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
nieodpłatne przejęcie do zasobu komunalnego nieruchomości przy ul. Jagiellońskiej.

W wyniku głosowania kolejno wszystkie propozycje zmian zostały jednogłośnie
zaakceptowane.

Porządek po zmianach:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Przyjęcie planu pracy Rady Miasta.
5. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 r.
6. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady.
7. Zapytania i interpelacje radnych.
8. Informacja o realizacji zadań przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Malborku w

roku 2013 ref. dyrektor MOPS Jacek Wojtuszkiewicz.
9. Sprawozdanie z realizacji zadań CPiTU w Malborku  w 2013 roku ref. dyrektor Centrum

Profilaktyki i Terapii Uzależnień – Joanna Żołdak.

10. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej - I zmiana - ref. Skarbnik Miasta
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Małgorzata Pilarska- Downar;

b) w sprawie zmian budżetu miasta Malborka na 2014 r. - I zmiana - ref. Skarbnik Miasta
Małgorzata Pilarska- Downar;

c) w sprawie zaciągnięcia  kredytu  na 2014 r. na  spłatę  wcześniej zaciągniętych zobowiązań
z  tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek - ref. Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-
Downar;

d) zmieniający  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  dziennych  stawek opłaty targowej oraz
sposobu  jej   poboru - ref. dyrektor OSiR Piotr Sadowski;

e) w sprawie przystąpienia miasta Malborka do Międzynarodowego Związku Hanzy - ref.
zastępca burmistrza Jerzy Skonieczny:

f) w sprawie  zmiany  uchwały  nr 369/XLIII/05  Rady  Miasta  Malborka z dnia 14  grudnia
2005 roku w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Malborka obszar dzielnicy Kałdowo - ref. naczelnik wydz.RGP Katarzyna Kostrzewa-
Rzoska;

g) w sprawie  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Centrum  Miasta  Malborka
- terenu położonego pomiędzy ul. Mickiewicza, Sienkiewicza (obecnie Kościuszki),
Kościuszki i Aleją Rodła w granicach określonych na załączniku graficznym – ref. naczelnik
wydz. RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska;

h) w sprawie  zmiany  uchwały  nr XI/118/11  Rady  Miasta  Malborka  z  dnia 29 września
2011 r. dot. ustalenia dni i godzin otwierania i zamykania placówek handlowych,zakładów
gastronomicznych i usługowych zlokalizowanych na terenie miasta Malborka - ref. naczelnik
wydz. naczelnik RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska;

i) w sprawie nadania nazwy skwerowi znajdującemu się naprzeciwko kościoła parafialnego
p.w. Matki Bożej Nieustającej Pomocy w Malborku – ref. naczelnik wydz. RGP K. Kostrzewa-
Rzoska;

j) w sprawie podwyższenia kapitału w Miejskim Zakładzie Komunikacji w Malborku sp.
z o.o. ref. naczelnik wydz. RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska;

k) w sprawie nadania nazwy bulwarowi znajdującemu się nad rzeką Nogat – ref. naczelnik
wydz. RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska;

l) w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty należności z tytułu kary umownej – ref.
naczelnik wydz. RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska;

m) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie do zasobu komunalnego
nieruchomości przy ul. Jagiellońskiej - ref. naczelnik wydz. RGP Katarzyna Kostrzewa-
Rzoska;

n) w sprawie przyjęcia na rok 2014 Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Uzależnień dla miasta Malborka - ref. dyrektor CPiTU Joanna Żołdak;

o) w sprawie zadań opieki społecznej w 2014 roku - ref. dyrektor Jacek Wojtuszkiewicz;

p) w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, punktów
przedszkolnych, szkół podstawowych i gimnazjów publicznych lub o uprawnieniach szkół
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publicznych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Malbork przez osoby fizyczne lub
prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli
prawidłowości ich wykorzystania - ref. naczelnik wydz. OKS Jolanta Leszczyńska;

r) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do konkursu pn. „Czyste powietrze Pomorza” -
edycja 2014 r. - ref. naczelnik wydz. GKO Barbara Kozicka;

s) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do konkursu pn. „Usuwanie wyrobów
zawierających azbest z terenu województwa pomorskiego” - edycja 2014 r. - ref. naczelnik
wydz. GKO B. Kozicka;

t) w sprawie realizacji projektu "Zintegrowana współpraca JST szansą na dynamiczny rozwój
społeczno-gospodarczy Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Malborka" – ref. z-ca naczelnika
wydz. IZP – Monika Sasin.

11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
12. Komunikaty i wolne wnioski.
13. Zakończenie sesji.

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek po zmianach, który został zaakceptowany
jednogłośnie (18 głosów za).

Punkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej  pracy Burmistrza.
Sprawozdanie za okres od od ostatniej sesji radni otrzymali (zał. nr 2).
(Na obrady dotarła radna Wioletta Klepacka)
Zapytania radnych:
Radny Krzysztof Grylak

 W dniu 7 stycznia odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim spotkanie MOF
z przedstawicielami Departamentu Rolnictwa i Środowiska, na którym m.in.
omawiano termomodernizację obiektów użyteczności publicznej. Pytam jakich
obiektów w naszej gminie to dotyczy?

 Odbyło się spotkanie w Ministerstwie  Infrastruktury i Rozwoju. Jak się ma sprawa
drugiej nitki mostu?

Radny Marek Charzewski
 Kilkakrotnie w sprawozdaniu pojawia się informacja dotycząca spotkań GOM, gdzie
poruszany jest temat zintegrowanych inwestycji terytorialnych. Jak  pan Burmistrz komentuje
fakt, że nie zostaliśmy zaproszeni jako członek tego projektu, tylko jako obserwator. Czy
Województwo Pomorskie kończy się na Wiśle? Czy jednak tereny po drugiej stronie Wisły są
dla Woj. Pomorskiego ważne?

Radny Dariusz Kostrzewa
Jestem zainteresowany kwestiami ochrony zdrowia. Na ten temat odbyły się dwa spotkania:
jedno w Powiatowym Centrum Zdrowia w Malborku, drugie w Departamencie Zdrowia
Urzędu Marszałkowskiego woj. Pomorskiego i w obu pojawia się temat profilaktyki. W
poprzednich latach Burmistrz finansował zadania z zakresu profilaktyki, które realizowało
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Powiatowe Centrum Zdrowia. Czy takie działania i ich finansowanie ze środków miejskich
przewiduje się  w tym roku?

Radny Jan Tadeusz Wilk
Proszę, by sprawozdania z międzysesyjnej pracy Burmistrza były pisane językiem
przystępnym. Za dużo skrótów trudnych do rozszyfrowania. Np. taki tekst:
„Warsztaty dla JST tworzących MOF”
W porozumieniu z Ministerstwem Infrastruktury i Rozwoju odbyły się w Ostródzie warsztaty
dla przedstawicieli władz JST tworzących Obszar Funkcjonalny Malborka oraz Ostródzko-
iławski Obszar Funkcjonalny, w których wziął udział m.in. zastępca burmistrza Maciej
Rusek. Spotkanie poświęcone było analizie uwarunkowań rozwojowych na obszarze
funkcjonalnym, z wykorzystaniem wskaźników społeczno – gospodarczych i finansowych
promujących zintegrowane podejście do programowania rozwoju na obszarze
funkcjonalnym.” Proszę mi powiedzieć czego dotyczyło to spotkanie?
Pan Burmistrz informuje, że wziął udział w posiedzeniu zarządu GOM, gdzie dyskutowano
wysokość składki za uczestnictwo w tej formacji. Chciałbym się dowiedzieć ile teraz wynosi
składka dla miasta Malborka?
Na powyższe pytania odpowiedzieli:
Burmistrz Miasta A. Rychłowski

Jak już wielokrotnie informowałem rozmowy w Ministerstwie są konkretne, ale ostatnie
zmiany kadrowe wprowadziły zamieszanie w procedurze związanej z budową drugiej nitki
mostu. Tym niemniej zapewniam państwa, że ciągle toczą się ustalenia i mam nadzieję, że
niedługo będę mógł państwu i mieszkańcom Malborka zakomunikować tę radosną
wiadomość. Trzeba uzbroić się w cierpliwość.

Faktycznie, nastąpił pewien rozdźwięk w obrębie Obszaru Metropolitarnego. Możemy
artykułować swoje stanowisko, a jestem w zarządzie. W zakresie zintegrowanych inwestycji
terytorialnych trwa dyskusja czego będą one dotyczyć: czy edukacji, czy może komunikacji,
ale będziemy w nich uczestniczyć. Składki obecnej nie pamiętam. Było to 6.000 zł, a
podwyżka nie jest duża. Składki wynikają z ilości mieszkańców danej gminy.
Z-ca Burmistrza Jerzy Skonieczny
Odnośnie programów profilaktycznych, podpiszemy porozumienie z Powiatowym Centrum
Zdrowia i będziemy realizować trzy projekty.
Z-ca Burmistrza Maciej Rusek
Zgadzam się, że niekiedy sformułowania w informacji o międzysesyjnej pracy Burmistrza
mogą budzić wątpliwości. Dokonuje się skrótów, by ten materiał był skondensowany.
Odnośnie warsztatów chodziło o to, by program był realizowany we wszystkich Miejskich
Obszarach Funkcjonalnych. My byliśmy połączeni z Miejskim Obszarem Funkcjonalnym
ostródzko-iławskim a eksperci na tych warsztatach pokazywali nam, co należy wziąć pod
uwagę przy budowaniu projektów w ramach MOF na tle najnowszych danych
demograficznych i wskaźników finansowych.

W Malborku termomodernizacją zostaną objęte szkoły, które jeszcze nie przeprowadziły
tej inwestycji oraz Urząd Pracy i Urząd Miasta.
Radny K.Gryklak zapytał na jakim poziomie będzie refinansowanie? Czy inwestorzy
prywatni mogą również uczestniczyć w tym programie?
Z-ca Burmistrza M.Rusek – najwcześniej jesienią będzie można odpowiedzieć na to
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pytanie. Maksymalne dofinansowanie to 85% i pewnie wszyscy wnioskodawcy będą o takie
składali wnioski. Pewnie bardziej realne jest obniżenie tego progu. Konkursy będą ogłoszone
dopiero wtedy, kiedy zostaną wynegocjowane z Komisją Europejską regionalne programy
operacyjne. Nie sądzę, aby w ramach tej puli pieniędzy mogli składać wnioski indywidualni
przedsiębiorcy. Raczej jest to skierowane do obiektów użyteczności publicznej. Natomiast są
inne programy, w których znajdzie się miejsce dla innych podmiotów.
Radny M.Charzewski – w sprawie Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, jak
tłumaczono fakt, że Malbork nie znalazł się w gronie tych gmin, które zaproszono do tego
porozumienia?  To porozumienie będzie dysponowało kwotą ponad 1 mld zł na inwestycje.
W moim przekonaniu zmienia się, bo nie mamy tam prawa głosu, a nie jestem przekonany, że
inne gminy np. Kartuzy, Pruszcz Gd. czy Tczew będą głosowały za inwestycjami w
Malborku. Mamy takie miejsce jak piłkarze polscy na mistrzostwach świata. Możemy tylko
pooglądać. Jak tłumaczyć taką sytuację? Jesteśmy w GOM, a dlaczego nie zasługujemy by
uczestniczyć  w ZIT?
Burmistrz Miasta – to nie jest kwestia zasługiwania, czy nie zasługiwania. Są inne kryteria,
którymi kierował się Marszałek Województwa w powołaniu obszaru ZIT jak i ustaleń, które
były między miastami tworzącymi ZIT. Obowiązywał poddział metropolitarny, który został
przyjęty w roku 2006 przez Sejmik Woj. Pomorskiego. Określono wówczas liczbę powiatów,
które wchodzą w ten obszar terytorialny aglomeracji. Te gminy, które nie znalazły się w ZIT
nie były z tego zadowolone. My też nie jesteśmy zadowoleni, że nie mamy prawa głosu. Jest
jak jest. Możemy cieszyć się z tego, że jesteśmy w Gdańskim Obszarze Metropolitarnym i
naszym rzecznikiem będzie GOM jako obserwator. Mocne akcenty GOM-u to miasto Gdańsk
i Prezydent Adamowicz. Pieniądze zawarte w ZIT są dla całego obszaru, dla dużych
zintegrowanych pomysłów, które wpłyną na podniesienie jakości życia. Podczas podpisania
ZIT Prezydent Adamowicz mówił, że będzie w przyszłości zabiegał w Sejmiku
Wojewódzkim o rozszerzenie tej strefy. Obecnie jesteśmy obserwatorami, ale mamy mocnych
rzeczników.

Punkt 4
Przyjęcie planu pracy Rady Miasta
Propozycje do planu pracy Rady Miasta wszyscy radni otrzymali.
Radny Leszek Witkiewicz – wnioskuję o umieszczenie w planie pracy Rady Miasta tematu:
przyjęcie malborskiego programu na rzecz osób starszych na lata 2014... końcowego roku nie
podaję, ale powinien to być program kilkuletni. Komisja do Spraw Społecznych od trzech lat
o to wnioskuje,  ale do tej pory nic w tym kierunku nie zostało zrobione. Sadzę, że temat
powinien być przygotowany w pierwszym półroczu.
Przewodniczący Rady oznajmił, że ta sprawa była poruszana na kolegium przewodniczących,
uznaliśmy, że jest to ważna sprawa i sadzę, że dobrym terminem jest czerwiec lub lipiec, bo
trzeba czasu, by program przygotować.
Następnie poddał wniosek o przygotowanie malborskiego programu na rzecz osób starszych
na lata 2014-2018  pod głosowanie - za jednogłośnie (zał. nr 3). Również jednogłośnie Rada
Miasta przyjęła plan pracy Rady na rok 2014.

Punkt 5
Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 r.
Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej zaakceptowany przez członków tej komisji radni
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otrzymali.
Uwag do planu nie zgłoszono.
Rada Miasta jednomyślnie zatwierdziła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok (zał. nr
4).

Punkt 6
Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady.
Projekty planów pracy komisji:
 Finansowo-Budżetowej;
 Gospodarki Komunalnej; Mieszkaniowej i Komunikacji,
 Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta;
 Oświaty, Kultury i Sportu;
 do Spraw Społecznych
zostały opracowane i zatwierdzone przez poszczególne komisje.
Uwag do planów pracy nie zgłoszono.
Rada Miasta jednogłośnie zatwierdziła pakiet planów pracy komisji stałych Rady Miasta na
2014 rok (zał. nr 5).

Punkt 7
Zapytania i interpelacje radnych

Radny Leszek Witkiewicz:
 Przy okazji termomodernizacji może udałoby się poprawić elewacje budynku, w którym

mieści się Żłobek „Szarotka”. Wnętrze jest estetyczne, ale z zewnętrzna strona ma wiele
do życzenia.

 By uiścić opłatę za śmieci, trzeba czekać w długich kolejkach w Urzędzie Miasta
Należałoby to usprawnić.

 Parking przy placu Narutowicza między blokami nr 9 i 10 nie jest sprzątany. Ponadto ma
uszkodzone krawężniki.

 Sprzątanie Cmentarza Komunalnego daje wiele do życzenia. Jeszcze leżą jesienne liście a
alejkami trudno przejść, bo są wyboiste a po deszczu błotniste i  pełne  kałuży.

 Kilkakrotnie interpelowałem o naprawienie chodnika na placu Narutowicza. Jak
dotychczas bez skutku.

Radny Krzysztof Grylak:
 Trzy miesiące temu na sesji pan Burmistrz zarzucał mi kłamstwo. Niezręcznie mi się
bronić, ale taka obronę podjął jeden z czytelników Gazety Malborskiej z dnia 18 grudnia
2013. Artykuł jest zatytułowany „Black Friday pod patronatem Burmistrza?” Stanowisko
czytelnika jest zdrową reakcja obywatelską. Przyznam, że więcej niż z wypowiedzi
Burmistrza dowiedziałem się z artykułu mieszkańca podpisanego jako AZ. Wykazał on
liczebnie jak sprawy mogą się mieć wokół własnościowych przesunięć działki pierwotnie
nabytej od miasta przez Europejski Fundusz Hipoteczny. Dlaczego pan Burmistrz przemilczał
istotny fakt, że sam miał prawo skorzystać z wpisu do księgi wieczystej dla tej
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nieruchomości. Umieszczono tam wpis o ograniczeniu w rozporządzaniu nieruchomością
następującej treści: prawo odkupu w okresie 5 lat zgodnie z § 7 pkt 11 umowy sprzedaży
repetoriumA1923/2008. Panie Burmistrzu, pan mnie na sesji obśmiewa, twierdzi, że jestem
motywowany pragnieniem zaistnienia w mediach, wreszcie po trzykroć zarzuca mi kłamstwo.
Proszę powiedzieć, czy skorzystał pan z tego wpisu? Jeżeli nie skorzystał pan, a wraz z
panem miasto Malbork z tego przywileju, to dlaczego?
 Dziennik Bałtycki z 24 stycznia 2014 artykuł o wymownym tytule „80 milionów złotych
przeznaczy Rząd na budowę mieszkań, Malbork nie skorzysta”. Autor w krótkiej syntezie
ujmuje: 1) mieszkania socjalne i komunalne; 2) listę oczekujących na mieszkanie wypełnia
ok. 270 osób; 3) postępując zgodnie z procedurą gmina uzyskuje pomoc bezzwrotną; od
siebie dodam: 4) liczy się każdy grosz z zewnątrz. Dlaczego mimo potrzeb Gmina po te
pieniądze nie sięgnie? Dlaczego w naszym mieście opłacalna jest budowa wielorodzinna,
tylko na zagonach prywatnych?
 Grudziądzka 27B, czy w kontekście utrudnień komunikacyjnych były jakieś zgłoszenia do
Straży Miejskiej a jeżeli tak, to z jakim rezultatem?
 Jakie plany inwestycyjne wiąże Burmistrz z nieruchomością gruntową rozciągającą się
wzdłuż ulicy Wołyńskiej między nr1 i nr 5 opartą o zabudowę ulicy Maczka i ulicę Ciepłą.
 Obok stacji paliw przy ul.500-lecia znajduje się parking. W czasie mrozów stały tam
ciężkie pojazdy przez całą noc, nie gasząc silnika. Pojazdy te w środku nocy włączały się do
ruchu wprawiając w akustyczne wibracje okoliczne budynki. Czy w tym świetle parking ten
jest eksploatowany zgodnie z przeznaczeniem?
 Czy strefy zamieszkania powstają na podstawie konsultacji społecznych, czy wedle
urzędniczego uznania? O to pytają mieszkańcy dzielnicy Czwartaki a konkretnie ulic królów
polskich.
 Czy przykładem szkół, które połączył pan w zespoły, widzi pan ekonomiczne
uzasadnienie dla połączenia wodociągów z oczyszczalnią?
 W kontekście malborskiego paradoksu: „im bardziej będziesz oszczędzał, tym więcej
zapłacisz”, czy bierze pan pod uwagę odrzucenie w wodociągach (PWiK) odrzucenie
socjalistycznego wynalazku jakim jest oderwanie wynagrodzeń od zysków?
 W jaki sposób będą spożytkowane środki zaoszczędzone dzięki łaskawej zimie? Czy jest
jakaś nadzieja dla mieszkańców ul. Szerokiej.
 Pojawiają się turyści a Trakt Jana Pawła II jest nieoczyszczony z jesiennych liści. Ostatnie
sprzątanie było tam przez „Oblężeniem Malborka”.
 Czy wpłynęła do mnie odpowiedź od senatora Czarnobaja, który 3 miesiące temu miał na
forum Rady swe płomienne wystąpienie?
 W dniu 1 lutego 2014 udałem się do Tczewa po odbiór gości. Stałem na peronie. O godz.
12:51 odjeżdża z peronu pociąg do Malborka a 12:53 przyjeżdża pociąg z Wrocławia,
Poznania i Bydgoszczy na ten sam peron, z którego 2 minuty wcześniej odjechał pociąg do
malborka. Niektórzy mieszkańcy Malborka maja nam za złe, że wiele inwestujemy w MCW,
itd. a pani M. Marszałkowska z kolei mówi, że jest w stanie pomnożyć pieniądze, które
otrzyma. Nie kwestionuje tego, ale proszę o zasygnalizowanie w Ministerstwie Komunikacji
o tym paradoksie. Młodzi mieszkańcy Malborka studiują w Poznaniu, we Wrocławiu, w
Łodzi, itd. i w Tczewie napotykają na dość długą przerwę w podróży.
Radny Marek Charzewski:
 Na ul. Zakopiańskiej odbywa się wycinka drzew. Proszę o uzasadnienie tego
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przedsięwzięcia i dalsze związane z tym plany (nasadzenia, itd.).
 W mediach dużo słyszymy o sukcesie budżetu obywatelskiego w Gdańsku, o
zaangażowaniu mieszkańców. Czy ten sukces Gdańska skłania pana Burmistrza do podjęcia
tej inicjatywy w Malborku?
 Na stromie GOM jest informacja że kolej typu SKM będzie kursowała z Gdańska do
Tczewa. Czy były rozmowy dot. przedłużenia tej linii do Malborka? Czy jest jakaś szansa?
Radny Jan Tadeusz Wilk:
 Na sesji w grudniu zadałem trzy pytania panu Burmistrzowi. Te pytania na piśmie
przesłałem do Przewodniczącego Rady. Dlaczego do tej pory nie uzyskałem odpowiedzi?
Pytania dotyczyły: 1) w 2007 r. Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie wniesienia udziału
do Pomorskiego Funduszu Pożyczkowego spółka o.o. w Gdańsku. Ile podmiotów z terenu
Malborka skorzystało z pożyczek i jak rozwija się współpraca miasta z tym podmiotem.
2) Dlaczego miasto Malbork nie przystąpiło do programu pomocowego rozbudowy i adaptacji
targowisk? Czy zaniechanie było spowodowane zamiarem sprzedaży? 3) Czy podjęto decyzję
o wystąpieniu z powództwem przeciwko EFH z żądaniem zapłaty? Na jakie kwoty opiewa
złożony pozew do Sądu? Pytam o to dlatego, że może zmieniła się sytuacja. Mam kilka
odpowiedzi w tej sprawie i są one rozbieżne.
Radna Teresa Zdanowicz
 Czy sporządzony jest plan remontu i modernizacji ulic i chodników w mieście. Jeżeli tak
czy radni mogą go otrzymać?
Radna Bożena Piątkowska
Sezon zimowy minął. Czas na porządki placów chodników i ulic. Kiedy te prace będą
rozpoczęte?

Punkt 8
Informacja o realizacji zadań przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Malborku w roku
2013 (zał. nr 6) zreferował dyrektor MOPS Jacek Wojtuszkiewicz.
Przedłożone informacje były szczegółowo rozpatrzone przez Komisję do Spraw Społecznych
i wszystkie wątpliwości zostały wyjaśnione. Dodam tylko, że Ośrodek cały czas bazuje na
ustawie o pomocy społecznej oraz na ustawie o świadczeniach alimentacyjnych i ustawie o
przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. By przybliżyć skalę udzielanej pomocy dodam
jeszcze, że w 2013 roku objęto pomocą 2018 środowisk. W tych rodzinach jest prawie 4,5 tys.
osób, co stanowi 12% ogółu mieszkańców miasta Malborka. Głównymi przyczynami ze
względu na które była udzielona pomoc, to przede wszystkim ubóstwo, które dotyczyło
prawie 1209 środowisk, co stanowi  60% ogółu korzystających z pomocy; bezrobocie dot.
1009 środowisk, co stanowi 51% ogółu korzystających z pomocy; niepełnosprawność oraz
długotrwała choroba, alkoholizm, bezdomność, nieporadność, ochrona macierzyństwa oraz
inne jak zdarzenia losowe, opuszczenie zakładu karnego stanowi niski odsetek. W roku 2013
Ośrodek wydał prawie 13.000 decyzji administracyjnych. W sprawie przemocy w rodzinie
ilość przypadków nie uległa zmianie w stosunku do 2012 roku nawet jedno środowisko
przybyło. Najwięcej niebieskich kart jest założonych przez Policję następnie MOPS i oświatę.

Opinia Komisji do Spraw Społecznych – przewodniczący Komisji Leszek Witkiewicz
oznajmił, że komisja przyjęła sprawozdanie uznając, że oddaje  rzeczywistą pracę i jej efekty.
Komisja zwróciła uwagę, że jedną z nowszych form działania – asystenci rodziny - jest dobrą
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formą i warto by ją rozszerzać. Zmartwieniem jest to, że rośnie liczba osób pragnących, i
kwalifikujących się do korzystania z pobytu w Domu Opieki Społecznej. Miesięczny koszt
utrzymania jednej osoby wynosi ok. 3 tys. zł. Jest to kwota, na którą nie stać te osoby.
Rocznie za pobyt w DPS miasto płaci 1 mln zł. Przy budżecie jaki ma MOPS jest jedną z
największych pozycji. Komisja wnioskuje o przyjęcie sprawozdania.
Przewodniczący Rady poddał wniosek Komisji do Spraw Społecznych pod głosowanie. Radni
jednomyślnie przyjęli informację o realizacji zadań przez Miejski Ośrodek Pomocy
Społecznej w Malborku w roku 2013.

Punkt 9
Sprawozdanie z realizacji zadań Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Malborku w
2013 roku (zał. nr 7) ref. dyrektor Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień – Joanna
Żołdak:
Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień jest
realizatorem Miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień.
W programie na 2013 rok znalazły się zadania dot. wychowania w trzeźwości i
przeciwdziałania alkoholizmowi, jak również zadania wynikające z ustawy
o przeciwdziałaniu narkomanii, które realizowaliśmy we współpracy z Miejskim Ośrodkiem
Pomocy Społecznej, z Miejską Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Urzędem
Miasta a także z wieloma instytucjami i szkołami, które były również zaangażowane w
realizację tego programu. Sprawozdanie zostało przeanalizowane przez Komisję do Spraw
Społecznych i pozytywnie zaopiniowane. Jeśli będą państwo mieli pytania, to chętnie na nie
odpowiem.
Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego Komisji do Spraw Społecznych o
przedstawienie opinii komisji.
Radny Leszek Witkiewicz – komisja szczegółowo zapoznała się ze sprawozdaniem i uważa
realizację programu za właściwą, urozmaiconą, efektywną. Jest dość szeroki front
współdziałających, chociaż zaangażowanie ich było nierównomierne. Trudno być
usatysfakcjonowanym tym, że praca podjęta dla udoskonalenia wiedzy dla rodziców w
sprawie zwalczania alkoholizmu, a także rozpoznawania objawów narkomanii u dzieci i
młodzieży uzyskała znikome efekty. Szkolenie ukończyło 5 osób. Czy rzeczywiście tylko 5
rodziców powinno wykazywać zainteresowanie w tym przedmiocie? Nasuwa się komisji
wniosek, że z ofertami nie może wychodzić tylko Centrum. Tę pracę muszą wspomagać
szkoły. Nadmieniam, że w tym roku po raz pierwszy została wprowadzona w Centrum
(zgodnie z naszą uchwałą)  terapia, która jest potrzebna, niestety do tej pory jeszcze nie ma
odpowiedzi z Funduszu Zdrowia, że będzie te działania finansował. Władze miasta powinny
w dalszym ciągu zabiegać o sfinansowanie terapii.

Reasumując Komisja wnioskuje o przyjęcie sprawozdania, które oddaje stan faktyczny
wykonanych działań.
Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie pod głosowanie. Rada Miasta jednogłośnie
sprawozdanie przyjęła.
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Punkt 10
Podjęcie uchwał
Litera a
Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej - I zmiana ref. Skarbnik
Miasta Małgorzata Pilarska- Downar.

W przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej
zaktualizowano dwa załączniki , a mian. dane liczbowe wieloletniej prognozy finansowej.
Główną zmianą w  załączniku nr 1 jest wprowadzenie wolnych środków z roku 2013 zgodnie
z przedłożonym projektem uchwały w sprawie zmiany budżetu. Ważną zmianą jest
zmniejszenie długu Miasta Malborka a związane jest to z tym, że w roku 2013 Miasto nie
zaciągnęło kredytu w kwocie 5.255 565 zł, wskutek czego sytuacja Miasta oraz wskaźnik
indywidualny dla gminy znacznie się polepszył. W załączniku nr 2, czyli w wykazie
przedsięwzięć w WPF wprowadzono przedsięwzięcie utrzymanie infrastruktury w parku
północnym, powstałej w wyniku realizacji zadania przebudowa nabrzeża na rzece Nogat w
Malborku. Wprowadzano projekt pod nazwą „zintegrowana współpraca JST, szansą na
dynamiczny rozwój społeczno-gospodarczy miejskiego obszaru funkcjonalnego” oraz
zaktualizowano przedsięwzięcie Gimnazjalna Planeta Umiejętności w związku z
niewydatkowaniem części środków w roku 2013.
Opinie komisji:
 Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta – pozytywna;
 Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna;
 Finansowo-Budżetowej – pozytywna.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: za głosowało 19 radnych, czyli
jednomyślnie Rada Miasta Malborka podjęła

Uchwałę Nr XL/369/2014
w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej - I zmiana (zał. nr 8).

Punkt 10 litera b
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Malborka na 2014 rok – I zmiana
uzasadniła Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar następująco: w projekcie
przedłożonej uchwały dokonano zmiany dochodów jak w załączniku nr 1, zaktualizowano
wydatki jak w załączniku nr 2 oraz wprowadzono wolne środki w kwocie 1.600.000 zł
zgodnie z załącznikiem nr 3. Zmiany są omówione w uzasadnieniu projektu uchwały i były
omawiane na posiedzeniach komisji. Budżet po zmianach wyniesie: dochody 111.508.868 zł:
wydatki 113.108.868 zł; przychody 5.926.995 zł i rozchody 4.326.995 zł.
Opinie komisji:
 Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna. Przewodniczący

komisji S.Berliński dodał, że na modernizację dróg pula środków została zwiększona o 1
mln zł.

 Oświaty, Kultury i Sportu – opinia pozytywna.
 do Spraw Społecznych – pozytywna.



11

 Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta – pozytywna.
 Finansowo-Budżetowej – pozytywna.
Uwagi radnych:
Radna Teresa Zdanowicz - zwróciła uwagę, że w uzasadnieniu zapisano, iż wprowadzono
wolne środki z 2012 roku, a powinno być z 2013 r.
Skarbnik Miasta potwierdziła, iż w uzasadnieniu jest pomyłka i powinno być z 2013 roku.
Innych uwag nie było.
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie: za głosowało 17 radnych,
przeciwnych nie było, wstrzymało się  2.
W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła

Uchwałę nr XL/370/2014
w sprawie zmian budżetu Miasta na 2014 rok – I zmiana (zał. nr 9).

Punkt 10 litera c
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu  na 2014 r. na  spłatę  wcześniej
zaciągniętych zobowiązań z  tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek uzasadniła
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska- Downar: w ślad za podjętą uchwałą budżetową na
2014 rok przedstawia się projekt niniejszej uchwały. Podstawą jest również uchwała o
wieloletniej prognozie finansowej.
Opinie komisji:
 Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta – pozytywna;
 Finansowo-Budżetowej – pozytywna.
Uwagi radnych:
Radny Jan Tadeusz Wilk – będę głosował przeciw, mimo iż wskaźniki bezpiecznego
zadłużenia na to pozwalają, ale zwróćmy uwagę na co ten kredyt ma być przeznaczony – na
spłatę zadłużenia. W naszym mieście kredyty są zaciągnięte już na 30 lat, jest to duża
perspektywa. W ub. tygodniu Rada Ministrów przyjęła projekt obniżenia progu
ostrożnościowego na kolejny rok 2015. Spłata kredytów będzie utrudniała rozwój miasta w
kolejnych latach. Uważam, że raczej powinniśmy szukać oszczędności, a kredyty brać tylko
wtedy, kiedy są one konieczne i niezbędne dla rozwoju miasta.
Radny L.Witkiewicz – nie po raz pierwszy zwracam uwagę, że w uzasadnieniach do uchwał
związanych z budżetem w wyrazach zamiast litery e, jest litera ę co zmienia sens zdania.
Więcej uwag nie było.
Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski zwrócił uwagę na trzy uchwały budżetowe, które
dzisiaj Rada podejmuje. I powiedział: kilkakrotnie już mówiłem na sesjach, że staramy się
aby budżet był racjonalny i proinwestycyjny i tak w ostatnich latach jest. Robimy to z pełną
odpowiedzialnością i bezpieczeństwem. Sytuacja miasta w zakresie finansów jest dobra i jest
to pokłosie naszej działalności. Współczynniki znacząco uległy poprawie w wyniku tego, że
w ubiegłym roku nie zaciągnęliśmy kredytu. W roku bieżącym posiłkujemy się kredytem, ale
zaznaczam, że na inwestycje przeznacza się kwotę ponad 20 mln zł (z uruchomieniem
wolnych środków). Nakłady na rozwój miasta znacznie przekraczają wysokość ewentualnych
zaciąganych kredytów. Do końca nie wiadomo, czy planowany kredyt zostanie uruchomiony.
Zostawimy miasto w dobrym stanie finansowym, umożliwiającym absorpcję środków
finansowych unijnych w następnych latach.
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie: za głosowało 16 radnych,
przeciw 2, wstrzymał się 1. W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła

Uchwałę Nr XL/371/2014
w sprawie zaciągnięcia  kredytu  na 2014 r. na  spłatę  wcześniej zaciągniętych

zobowiązań z  tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek (zał. nr 10).


Punkt 10 litera d
Projekt uchwały zmieniający  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  dziennych  stawek opłaty
targowej oraz  sposobu  jej poboru uzasadniła Skarbnik Miasta: przedłożona uchwała zawiera
zmiany w § 1 a mianowicie wprowadzono zwolnienie przedmiotowe z opłaty targowej w
rejonie ulicy Kościuszki co obrazuje załącznik do uchwały. Ma to na celu ożywienie tego
rejonu miasta.
Opinie komisji:
 Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta – pozytywna;
 Gospodarki Komunalnej , Mieszkaniowej i Komunikacji – pozytywna;
 Finansowo-Budżetowej – pozytywna.
Pytania radnych:
Radny Leszek Witkiewicz – w § 1 pkt 1 mówi się o załączniku a załącznika do tej uchwały
nie ma.
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że jest to zmiana podjętej wcześniej uchwały i ten załącznik
dotyczy uchwały macierzystej. Załącznik nie zmienia się, bo nie proponuje się zmiany stawek
opłaty targowej, tylko zwolnienie z opłaty targowej rejon ulicy Kościuszki.
Radny Krzysztof Grylak jest zdania, że uchwała zbyt wąsko ujmuje problem. Obszar gdzie
stał Dom Polski i gdzie odkryto zbiorową mogiłę jest niezagospodarowany. W obecnym
stanie wystawia nam bardzo złą laurkę. Należałoby go również zagospodarować.
Radny Marek Charzewski zapytał czy zwolnienie dotyczy jakiegoś okresu czy
bezterminowo? Projekt uchwały byłby do przyjęcia, gdyby był przedstawiony przed
rozstrzygnięciem konkursu na zagospodarowanie ul. Kościuszki. Obecnie konkurs jest
rozstrzygnięty, wyłoniony jest podmiot i teraz zwalniamy niewielką ilość osób z opłaty
targowej, te osoby które wybierze osoba fizyczna, prywatna. To ma obowiązywać
bezterminowo i ożywić ulicę Kościuszki, ale nie wiadomo czy ożywi. Dlatego Klub Radnych
SLD proponuje, by nie podejmować tej uchwały bezterminowo, tylko na ten rok tj. od 1 maja
do 31 sierpnia 2014 i od 10 grudnia do 24 grudnia 2014, by przyszła Rada zdecydowała czy
chce to zwolnienie kontynuować. Ten okres pozwoli na ocenę, czy rzeczywiście to
przedsięwzięcie ożywi centrum miasta i wówczas kolejna rada będzie mogła przedłużyć okres
zwolnienia lub odstąpić.
Radny Jan Tadeusz Wilk – widzę konflikty w tym projekcie, bo z mapki na załączniku
wynika, że tylko w części ulicy Kościuszki będzie obowiązywało zwolnienie z opłaty
targowej. Jeśli już zwolnić, to cały teren tej ulicy.
Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski – ten projekt uchwały jest innowacyjny i faktycznie
wzorem innych miast chcemy ożywić tę ulicę i osobom, które np. nie mają zatrudnienia, dać
możliwość zarobku. Konkurs opiewa na 3 lata, a więc ograniczenie zwolnienia do 1 roku nie
byłoby w porządku w stosunku do umowy jaka miasto zawarło z podmiotem. Każdą uchwałę
można zmienić i jeśli w nowej radzie będzie taka tendencja, to można ją zmienić.
Odpowiadając panu Wilkowi informuję, że to nie jest tak, że każdy może sobie stanąć na ulicy
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Kościuszki i handlować. Handel na tej ulicy wymaga zgody miasta i dzierżawienia przestrzeni
do tego handlu.
Radny Marek Charzewski – czy w umowie handlowej nie ma informacji o zniesieniu opłaty
targowej, to dlaczego nie można tej uchwały podjąć na 2014 rok?
Burmistrz Miasta – powiedziałem, że przedstawiłem projekt uchwały. Następna rada może ja
zmienić.
Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie wniosek Klubu Radnych SLD przedstawiony
przez radnego M.Charzewskiego dotyczący  podjęcia uchwały na ten rok tj. od 1 maja do 31
sierpnia 2014 i od 10 grudnia do 24 grudnia 2014. Za wnioskiem głosowało 9, przeciw 10,
wstrzymujących się nie było. Wniosek nie uzyskał  większości.
Przewodniczący poddał pod głosowanie omawiany projekt uchwały: za głosowało 13
radnych, przeciw 2, wstrzymało się 4.
W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła

Uchwałę Nr XL/372/2014
w sprawie zmiany uchwały  w  sprawie  ustalenia  dziennych  stawek opłaty targowej

oraz  sposobu  jej poboru (zał. nr 11).

Punkt 10 litera e
Projekt uchwały przystąpienia miasta Malborka do Międzynarodowego Związku Hanzy.

Wiceburmistrz Jerzy Skonieczny powiedział, że 181 miast z 16 krajów Europy są
członkami MZH np. takie miasta jak Hamburg Ryga Toruń Gdańsk, Kraków Tallin,
Rotterdam. Dlatego rekomenduje projekt uchwały w sprawie przystąpienia naszego miasta do
Międzynarodowego Związku Hanzy. Na sesji obecna jest pani Jolanta Murawska
pełnomocnik prezydenta Gdańska, które to miasto już dawno należy do Związku Hanzy i jeśli
pan Przewodniczący się zgodzi, to podzieliłaby się z nami informacjami na ten temat.

Przewodniczący zaprosił panią J.Murawską do zabrania głosu i przybliżenia radnym
przedmiotowej sprawy.
Pełnomocnik Prezydenta Gdańska Jolanta Murawska – Szanowny Panie Przewodniczący!
Szanowny Panie Burmistrzu! Szanowna Rado! Szanowni Państwo! Jest mi niezmiernie miło,
że nadszedł taki dzień, by piękne miasto Malbork leżące niedaleko Gdańska mogło przystąpić
do Międzynarodowego Związku Hanzy i razem z nami współdziałać, współpracować. Jak już
pan Burmistrz powiedział jest to organizacja międzynarodowa, do związku przystąpiło 181
miast z 16 krajów takich jak: Islandia, Wielka Brytania, Norwegia, Szwecja, Francja,
Holandia, Rosja (14 miast), Niemcy i 24 miasta polskie. Obecnie prowadzimy rozmowy z
Malborkiem i Grudziądzem. Dwa lata temu do Hanzy przystąpił Kwidzyn. Te państwa tworzą
polska Hanzę. Spotkania odbywają się raz lub dwa razy w roku, na których i omawiane są
ewentualne projekty. Ważnym zadaniem jest organizacja dorocznych zjazdów Hanzy. Jest to
duże wydarzenie, w którym uczestniczą miasta – członkowie. Zjazdy takie odbywają się raz
w roku w różnym mieście w różnych krajach. W tym roku taki zjazd odbędzie się w Lubece.
Lubeka jest głową Hanzy. Stała na czele Hanzy przed wiekami i stoi obecnie na czele Nowej
Hanzy. Przystąpienie do Hanzy właśnie w Lubece będzie dużym wydarzeniem i promocją dla
Malborka dlatego, że do Lubeki przejadą przedstawiciele 140 miast z 16 krajów. Odbędzie się
walne zebranie miast delegatów, które podejmują decyzję o przystąpieniu miasta do Hanzy  i
podczas walnego zgromadzenia delegatów Malbork będzie miał możliwość zaprezentowania
się, co będzie promocją dla Malborka. Na zjazd w Lubece zapowiedział się Prezydent
Niemiec. Poza walnym zgromadzeniem delegatów, ważne jest spotkanie młodzieży. Jest to
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grupa robocza Młodej Hanzy. Młodzież ma oddzielny program i podejmują ważne decyzje o
realizacji wspólnych zamierzeń. Oficjalne przystąpienie do Związku wzmocni w świadomości
młodzieży sens ich przynależności do Młodej Hanzy i działań w organizacji na rzecz
zachowania własnej tożsamości kulturowej i jednocześnie bycia otwartym oraz poczucia
europejskości.

W Zwolle w dniu 27 maja 2000 r. został  uchwalony nowy statut Hanzy określający
ściśle cele i sens istnienia Nowego Związku Hanzy. Wszystkie niegdyś hanzeatyckie miasta
lub miasta współpracujące z Hanzą mają sposobność ponownie przystąpić do Związku
i zaaprobować w formie pisemnej przedstawiony im statut.

Celem reaktywowanego Związku Hanzy „Hanza” jest przede wszystkim wskrzeszenie
do życia ducha europejskich miast/gmin w oparciu o ponadgraniczną ideę Hanzy na drodze:
- wymiany kulturalnej i tradycji
- transferu informacyjnego, naukowego i socjalnego
- wzmocnienia  kontaktów handlowych i gospodarczych

- zaangażowania młodzieży w proces rozwoju Hanzy.
Oficjalna przynależność do Międzynarodowego Związku Hanzy to inwestycja nie

wymagająca środków finansowych. Członkowie nie płacą składek. Uczestnicy miast
członkowskich pokrywają  koszty pobytu podczas poszczególnych Zjazdów  Związku Hanzy
oraz koszty wynikające z realizacji wspólnych projektów.

Przynależność Malborka do Międzynarodowego Związku Hanzy stworzy możliwość
korzystania z doświadczeń partnerów ze Związku Hanzy, pozwoli rozwijać współpracę
między miastami, wzmocni kontakty handlowe i gospodarcze, przyczyni się do promocji
malborskiego potencjału kulturalnego i gospodarczego, a przede wszystkim podniesie prestiż
Malborka na arenie międzynarodowej.

Rada Miasta 17 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 1 wstrzymującym się podjęła
Uchwałę Nr  XL/373/2014 w sprawie przystąpienia miasta Malborka do

Międzynarodowego Związku Hanzy (zał. nr 12).

Punkt 10 litera f
Projekt uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  nr 369/XLIII/05  Rady  Miasta  Malborka z
dnia 14  grudnia  2005 roku w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Malborka obszar dzielnicy Kałdowo omówił w imieniu zespołu
autorskiego   architekt Mieczysław Hoffman:

W układzie elementów infrastruktury drogowej w stosunku do obowiązującego planu  na
tym obszarze nie zachodzą zmiany z wyjątkiem poszerzenia skrzyżowania, na którym
zaprojektowano realizacje ronda tj. na skrzyżowaniu ulicy Tczewskiej z ulicą Główną. To
główna idea tego opracowania. Procedura zakończyła się wyłożeniem plany do wglądu
publicznego mieszkańcom Malborka. Złożono 4 uwagi. Na końcu  projektu uchwały te uwagi
są zamieszczone. Zostały rozpatrzone przez Burmistrza negatywnie. Prawo ostatecznego
rozstrzygnięcia przysługuje Radzie Miasta.
Opinie komisji:

 Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta – opinia pozytywna.
 Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji – opinia pozytywna.
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Radny Krzysztof Grylak – czy przedmiotowa zmiana planu wniesie coś do wieloletniej
prognozy finansowej?
Radny J.T.Wilk – czy treść uchwały jest zgodna ze studium uwarunkowań?
Architekt – zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennym przy opracowywaniu planów
zagospodarowania przestrzennego władze gminy są zobowiązane do honorowania studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, w tym przypadku, miasta.
Malbork posiada takie studium uchwalone dużo wcześniej. Studium to dokumentuje, że nie
ma sprzecznych ustaleń z opracowanym planem. To można odczytać na rysunku a
jednocześnie  udowodniono to w odpowiedzi na pytania na posiedzeniu komisji.
Czy ta uchwała powoduje skutki finansowe? Do każdego planu opracowywana jest prognoza
ekonomiczna. Z analiz wynika, że ta zmiana planu obowiązująca od 2005 roku nie wywołuje
dodatkowych skutków finansowych dla budżetu miasta. Natomiast ewentualność
przyspieszenia możliwości zbycia gruntów, które zostały przeznaczone na funkcje … może
przyczynić się do poprawy sytuacji budżetu miasta, jako że nie udało się tych terenów w
planie z 2005 roku przeznaczyć na funkcje ustanowione w tym planie. W zakresie
infrastruktury układ komunikacyjny nie podlega przebudowie.
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska
dodała, że w podstawie prawnej jest mowa o zgodności studium uwarunkowań z planem
przestrzennego zagospodarowania miasta Malborka.
Radny K.Grylak – rozumiem, że nie wywołuje skutków finansowych obecnie a mnie
interesuje dalsza perspektywa prognozy finansowej.
Architekt – prognoza ekonomiczna nie jest określona w latach, tylko jest odniesieniem do
przedmiotu uchwały.

 Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: za głosowało 17 radnych,
przeciw 1, wstrzymujący się 1. W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła

Uchwałę Nr XL/374/2014
w sprawie  zmiany  uchwały  nr 369/XLIII/05  Rady  Miasta  Malborka z dnia 14
grudnia  2005 roku w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Malborka obszar dzielnicy Kałdowo (zał. nr 13).

Punkt 10 litera g
Projekt uchwały w sprawie  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Centrum
Miasta  Malborka - terenu położonego pomiędzy ul. Mickiewicza, Sienkiewicza (obecnie
Kościuszki), Kościuszki i Aleją Rodła w granicach określonych na załączniku graficznym
uzasadniła naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-
Rzoska, która powiedziała: zmiana dotyczy obszaru, który pokazany jest w zał. graficznym do
niniejszej uchwały. Jest to centrum miasta a zmiany dotyczą przesunięcia linii zabudowy i
możliwości inwestowania na tym bardzo trudnym do zainwestowania terenie. Uchwałę o
przystąpieniu do zmiany tego planu Rada Miasta podjęła w dniu 7 marca 2013 roku.
Wyłożenie planu odbyło się w terminie od 17.11.2013 do 7.11.2013. Dyskusja publiczna
odbyła się 30 października 2013. W trakcie procedowania uzyskaliśmy wszystkie niezbędne
uzgodnienia. Wpłynęły uwagi do planu, które zawiera zał. nr 2 do projektu uchwały.
W sprawie szczegółowych zmian proszę, by wypowiedziała się projektantka pani Anna
Talaga.
Architekt A.Talaga - jest to zmiana planu uchwalonego w 2010 roku. Z uwagi na to, że było
kilka wniosków o rozbudowę parterów ten plan był procedowano. Niestety okazało się, że
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rozbudowa  parteru jest bardzo trudna. Jedynie co było możliwe, to rozbudowa oficyn na
zapleczu ulicy Kościuszki od Alei Rodła pod usługi w centrum miasta. Przez rozbudowę
uzyska się dodatkową powierzchnię. Nie będzie to rodziło skutków finansowych dla budżetu
miasta, gdyż infrastruktura techniczna już jest. Miasto pozyska dodatkowe pieniądze z
podatków za usługi no i sprzedaży działek pod usługi. Zmiany planu architekt przedstawiła na
planie graficznym. Były uwagi by rozbudować partery od podwórza. Przy rozbudowie
parterów nie byłoby miejsca na podjazdy i zaopatrzenie. Część budynków ma funkcje
mieszkalne.
Opinie komisji:

 Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna;
 Komisji Rozwoju Gospodarczego i  Promocji Miasta – pozytywna.

Pytań nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: za było 18 głosów, przeciwnych nie
było, wstrzymujący się 1.
W wyniku glosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XL/374/2014 w sprawie  zmiany
planu  zagospodarowania  przestrzennego  Centrum  Miasta  Malborka - terenu
położonego pomiędzy ul. Mickiewicza, Sienkiewicza (obecnie Kościuszki), Kościuszki i
Aleją Rodła (zał. nr 14).

Punkt 10 litera h
Projekt uchwały zmiany uchwały  nr XI/118/11  Rady  Miasta  Malborka  z  dnia 29 września
2011 r. dot. ustalenia dni i godzin otwierania i zamykania placówek handlowych,zakładów
gastronomicznych i usługowych zlokalizowanych na terenie miasta Malborka uzasadniła
naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska
następująco: zgodnie z zapisami przepisów wprowadzających Kodeks Pracy (art. XII § 1
ustawy z dnia 26 czerwca 1974 roku – Przepisy wprowadzające Kodeks Pracy Dz. U. Nr 24
poz. 142 ze zmianami), dni i godziny otwierania oraz zamykania placówek handlu
detalicznego, zakładów gastronomicznych i usługowych dla ludności określa Gmina.
Proponowana zmiana dot. § 4, pkt 1, który stanowi, że w okresie od 1 maja do  30 września
godz. otwierania i zamykania wymienionych placówek w granicach od godz. 6:00 do godz.
4:00 dnia następnego od poniedziałku do niedzieli. Mając na uwadze uporządkowanie i
normalizację otwierania i zamykania wszystkich w/w placówek w mieście proponuje się
podjęcie niniejszej uchwały.
Opinie komisji:

 Komisja do Spraw Społecznych – jej przewodniczący L.Witkiewicz zapytał, czy
konsultowano te zmianę z mieszkańcami, którzy mieszkają w pobliżu letnich i
sezonowych punktów sprzedażny m.in. ogródków gastronomicznych? Komisja jest za
takim funkcjonowaniem tych placówek, ale by to nie powodowało skarg
mieszkańców. Ogólnie opinia komisji jest pozytywna.

 Komisja Rozwoju Gospodarczego i promocji Miasta wyraziła pozytywna opinię.
 Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji też wyraziła

pozytywna opinię.
Radny Z.Leszczyński – ma obawy, czy funkcjonowanie ogródków gastronomicznych nie
nastręczy trudności mieszkańcom w sąsiedztwie tych lokali. Radny ma na myśli głośną
muzykę, ale nie tylko. Wg radnego proponowane godziny mogłyby obowiązywać w
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weekendy, w dni wolne od pracy, ale w dni powszednie ludzie muszą się wyspać, bo pracują.
A zatem radny składa wniosek o pozostawienie godzin otwarcia bez zmian w dni robocze od
poniedziałku do czwartku.
Radny J.Markowski – sadzi, że godziny otwarcia ogródków gastronomicznych nie mają nic
wspólnego z uciążliwością. Natomiast właściciele muszą przestrzegać obowiązujące przepisy
odnośnie hałasu, by nie było to uciążliwe dla mieszkańców.
Przewodniczący Rady nadmienił, że w wielu polskich miastach takie uchwały zostały podjęte
i funkcjonują. Głównie chodzi tu o zachowanie norm we współżyciu społecznym.
Radny Z.Leszczyński ad vocem do przedmówców: rozumie, że wszystkiego nie można
prawem przewidzieć, ale musimy jakieś ramy wyznaczyć i to co zaproponowałem jest w
miarę logicznym czasem funkcjonowania lokali gastronomicznych.
Radny L.Witkiewicz – w związku z tym co powiedział radny Markowski przytoczę fakt z
przeszłości. Otóż przy ul .Sierakowskich była restauracyjka nazywana na Skałce, która
zakłócała porządek nocny okolicznym mieszkańcom i ani Straż Miejska, ani Policja nie
chciała interweniować z urzędu, lecz na wniosek obywatela. A ludzie nie bardzo chcą się
narażać i nie wnoszą skarg.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Zdzisława leszczyńskiego – za
głosowało 5, przeciw  11 , wstrzymało się 3. Wniosek upadł.
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie omawiany projekt uchwały: za było 14
głosów,  przeciw 2,  wstrzymujące się 3.
W wyniku głosowania Rada Miasta Rada Miasta podjęła

Uchwałę Nr XL/376/2014
zmieniającą  uchwałę  nr XI/118/11  Rady  Miasta  Malborka  z  dnia 29 września 2011 r.

dot. ustalenia dni i godzin otwierania i zamykania placówek handlowych,zakładów
gastronomicznych i usługowych zlokalizowanych na terenie miasta Malborka (zał nr 15).

Punkt 10 litera i
Projekt uchwały  w sprawie nadania nazwy skwerowi znajdującemu się naprzeciwko kościoła
parafialnego p.w. Matki Bożej Nieustającej Pomocy w Malborku uzasadniła naczelnik
Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska następująco:

Z propozycją nazwy wystąpił Zespół Szkól Katolickich Im. Bł. Jana Pawła II w
Malborku i parafia p.w. Matki Bożej Nieustającej Pomocy w Malborku. Celem nadania takiej
nazwy jest upamiętnienie powojennego organizatora życia religijnego naszego miasta,
księdza Feliksa Sawickiego.

Feliks Sawicki urodzony 25 stycznia 1914 r. w Dubnie pochodził z polskiej rodziny
osiadłej na Wołyniu. W 1934 zdał maturę w gimnazjum humanistycznym w Dubnie i
rozpoczął naukę w seminarium diecezji łucko - żytomierskiej w Łucku. Na kapłana
wyświęcony został 23 kwietnia 1939 w katedrze w Łucku przez miejscowego biskupa
pomocniczego Stefana Walczykiewicza. W maju 1939 skierowany do pracy w parafii Równe
w charakterze wikariusza, pozostawał tamże jako duszpasterz przez całą II wojnę światową;
w trudnych warunkach wojennych wykonywał też od 1944 obowiązki proboszcza i dziekana,
a także prowadził korespondencję z biskupem łuckim Adolfem Szelążkiem, który wyznaczył
ks. Sawickiego na wikariusza generalnego na wypadek swojego uwięzienia. Latem 1945
Sawicki podjął pracę w diecezji warmińskiej i trafił początkowo do Lubawy, gdzie w nowym
roku szkolnym miał objąć obowiązki prefekta w szkole średniej. Działalności tej nie zdążył
jednak rozpocząć, gdyż we wrześniu tegoż roku powierzona została mu funkcja
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administratora parafii św.Jerzego w Malborku przy zamku krzyżackim. Doprowadził m.in. do
remontu zniszczonego kościoła. W liceum w Malborku pełnił obowiązki katechety i prefekta.
Udzielał się społecznie, podejmował starania o założenie w Malborku Klubu Inteligencji
Katolickiej i oddziału Towarzystwa Przyjaciół Katolickiego Uniwersytetu Lubelskiego.
Współpracował z Biblioteką Miejską w Malborku oraz Gdańską Biblioteką Miejską, której
przekazał zdeponowane w Malborku w latach wojny cenne starodruki (w tym inkunabuły) i
rękopisy.

W 1957 został wicedziekanem dekanatu elbląsko-malborskiego, w powiatach malborskim
i kwidzyńskim wykonywał obowiązki wizytatora religii. We wrześniu 1960 obdarzony został
godnością kanonika honorowego reaktywowanej w tym czasie kapituły kolegiackiej w
Dobrym Mieście; w lutym 1965 został kanonikiem rzeczywistym. Od 1964 był dziekanem
dekanatu malborsko–sztumskiego, od 1971 dekanatu malborskiego. W 1973 jego
dotychczasowa parafia św. Jana została podzielona, objął wówczas probostwo parafii Matki
Bożej Nieustającej Pomocy w Malborku. Przeszedł w stan spoczynku ze względu na
postępującą chorobę 21 lutego 1981.
Opinie komisji:

 Komisja do Spraw Społecznych – jej przewodniczący L.Witkiewicz powiedział, że
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jednak zwrócił uwagę na błąd w
dacie urodzenia w uzasadnieniu. Jest rok 1915 a urodził się w 2014. Można to
sprawdzić w Urzędzie i na płycie nagrobkowej. Księdza Sawickiego znałem osobiście
i sądzę, że podstawową rzeczą za którą powinniśmy cenić księdza Sawickiego to jest
rola jaką odegrał w integrowaniu społeczności. Pierwszy transport ludności przybył do
Malborka z Równego, a ksiądz też pochodzi z Równego, byli to więc w większości
jego parafianie.

 Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji pozytywnie
zaopiniowała projekt.

 Komisja Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady oznajmił, że informacje o błędzie w dacie urodzenia radny Witkiewicz
przekazał przed sesją. Jest to sprawdzone i zwrócił się do radnych, by poprawili datę na rok
1914 w uzasadnieniu do uchwały, co radni zaakceptowali jednomyślnie.
Następnie poddał pod głosowanie omawiany projekt uchwały: za 18, przeciwnych nie było,
wstrzymujący się 1 głos.
W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła

Uchwałę Nr XL/377/2014
w sprawie  nadania nazwy skwerowi znajdującemu się naprzeciwko kościoła
parafialnego p.w. Matki Bożej Nieustającej Pomocy w Malborku (zał. nr 16).

Punkt 10 litera j
Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału w Miejskim Zakładzie Komunikacji w
Malborku sp.  z o.o uzasadniła naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej
Katarzyna Kostrzewa-Rzoska następująco: podwyższenie kapitału ma być skierowane na
dofinansowanie zakupu autobusu. Jest to kontynuacja strategii firmy, która od kilku lat
skutecznie wymienia tabor, obniżając koszty funkcjonowania swojej działalności.
Opinie komisji:

 Komisja Finansowo-Budżetowa -wyraziła pozytywna opinię.
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 Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji – opinia jest
pozytywna.

 Zapytań nie było.
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosownie: za głosowało 19 radnych.
Rada Miasta jednomyślnie podjęła

Uchwałę Nr XL/378/2014
w sprawie  podwyższenia kapitału w Miejskim Zakładzie Komunikacji w Malborku sp.

z o.o (zał. nr 17).

Punkt 10 litera k
Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy bulwarowi znajdującemu się nad rzeką Nogat
uzasadniła naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-
Rzoska, która powiedziała: z wnioskiem o nadanie nazwy wystąpiło Muzeum Zamkowe w
Malborku w ceku upamiętnienia wybitnego historyka sztuki. Konserwatora zabytków,
muzealnika, architekta  oraz artysty plastyka Macieja Przemysława Kilarskiego. W projekcie
uchwały jest propozycja obiektu, któremu nadano by te nazwę i w tej sprawie zgłaszam
autopoprawkę w celu uściślenia obszaru. Proponuję by w § 1 dodać „do zejścia z mostu
Radny Stanisław Berlński zaproponował inną wersję poprawki a mianowicie: „do kładki
pieszej”.
Naczelnik K.Kostrzewa-Rzoska przyznała rację przedmówcy i wycofała swoją autopoprawkę.
Za poprawką radnego S.Berlińskiego głosowało 17 radnych (tylu było na sali obrad w
momencie glosowania).
Opinie komisji:

 Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji jest
pozytywna.

 Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta jest pozytywna.
Uwagi radnych:
Radna Teresa Zdanowicz – w imieniu Kluby SLD złożyła dwa wnioski:
1. Nadanie bulwarowi nad Nogatem nazwy „Bulwar nad Nogatem im. Macieja

Kilarskiego.
2. Nazwą obejmuje się odcinek bulwaru nad Nogatem od mostu drogowego do kładki na

Kanale Juranda.
Obecnie do mostu betonowego (kołowego) funkcjonuje nazwa ul.Wileńska. Pozostałby
kawałek bulwaru między  mostem a kościołem bez nazwy.
Znałam pana Kilarskiego, często mijałam się z nim w drodze do pracy. Uzasadnienie nie jest
dopracowane. Podana jest data urodzin a nie ma daty jego śmierci. Ponadto uważam, że jak
najbardziej ś.p. Maciej Kilarski zasługuje na to, by jego imieniem upamiętnić teren
sąsiadujący z Zamkiem.
Przewodniczący Rady poprosił o złożenie wniosków w formie pisemnej zgodnie z procedurą.
Ogłosił 10 minutowa przerwę.
Obrady opuściła radna Wioletta Klepacka.
Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. Odczytał wnioski Klubu Radnych SLD  (zał.
nr 18).



20

Radny Jacek Markowski zgłosił dalej idący wniosek dot. zdjęcia z porządku obrad projektu
uchwały w sprawie nadania nazwy bulwarowi znajdującemu się nad rzeką Nogat
i skierowanie projektu do komisji celem dokładnego dopracowania.
Przewodniczący poddał wniosek radnego J.Markowskiego pod głosowanie: za zdjęciem
głosowało 18 radnych (jednomyślnie).

Punkt 10 litera l
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty należności z tytułu kary
umownej uzasadniła naczelnik Katarzyna.Kostrzewa-Rzoska: Przedsiębiorca, który nabył od
Miasta nieruchomość zlokalizowana przy ul.Bocznej nie wywiązał się z terminów
wynikających z umowy dot. zabudowy tej nieruchomości. W związku z tym powstała
należność w postaci kary, która przekracza kwotę 50.000 zł. Właściciel zwrócił się z
wnioskiem o rozłożenie tej kwoty na raty, a to leży w kompetencjach Rady Miasta.
Opinie komisji:

 Komisji Finansowo-Budżetowej jest jednogłośnie pozytywna.
Uwag nie było. Wobec tego Przewodniczący Rady poddał projekt powyższej uchwały pod
głosowanie – 18 radnych głosowało za.
Rada Miasta jednogłośnie podjęła

Uchwałę Nr XL/379/2014
w sprawie  wyrażenia zgody na rozłożenie na raty należności z tytułu kary umownej (zał.

nr 19).

Punkt 10 litera m
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie  do zasobu
komunalnego nieruchomości przy ul. Jagiellońskiej uzasadniła naczelnik
Katarzyna.Kostrzewa-Rzoska: Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Projekt uchwały
dotyczy przejęcia nieruchomości od Spółdzielni Mieszkaniowej o powierzchni 0,0506 m²
jako darowiznę. Nieruchomość ta jest w wieczystym użytkowaniu MSM. Pozyskanie jej do
zasobu komunalnego wynika z potrzeby poprawy warunków funkcjonowania zabudowy
mieszkaniowej wielorodzinnej przy  Jagiellońskiej 106-107,  w tym  zapewnienia dojazdu  od
zaplecza budynków oraz zabezpieczenia lokalizacji dla urządzeń umożliwiających prawidłowe
i racjonalne korzystanie z budynków, w tym zagród śmietnikowych, o co wnioskują Wspólnoty
Mieszkaniowe nieruchomości przy ul. Jagiellońskiej 106 i 107.
Uchwała ta nie będzie wymagała żadnych nakładów finansowych z budżetu miasta.

Nabywanie nieruchomości do zasobu komunalnego, w tym nabycie w formie darowizny
wymaga zgody Rady Miasta Malborka.
Opinie komisji:
 Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta jest pozytywna.
 Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Pytań nie było.
Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie: za głosowało 18 radnych.
W wyniku glosowania Rada Miasta jednogłośnie podjęła

Uchwałę Nr XL/380/2014



21

w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie  do zasobu komunalnego
nieruchomości przy ul. Jagiellońskiej (zał. nr 20).

Punkt 10 litera n
Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia na rok 2014 Miejskiego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla miasta Malborka uzasadniła dyrektor Centrum
Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Malborku Joanna Żołdak: Program Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla miasta reguluje działania związane z profilaktyką
i rozwiązywaniem problemów uzależnień alkoholowych i przeciwdziałaniem narkomanii.
Program opracowany jest w oparciu o ustawę o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu
alkoholizmowi jak również w oparciu o zapisy ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii.
Zadania w szczególności obejmują zwiększenie dostępności terapeutycznej i rehabilitacyjnej
dla osób uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem jak również udzielanie rodzinom
które mają problemy alkoholowe, problemy związane z narkomanią pomocy społecznej i
prawnej a w szczelności ochrony przed przemocą w rodzinie. Kolejnym zadaniem jest
prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie
rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii jak również
wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych w tym zakresie.
Program został opracowany przez zespół inicjatywno-doradczy i został poddany
konsultacjom społecznym.

 Komisja do Spraw Społecznych  uważa, że Miejski Program Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Uzależnień oraz harmonogram stanowiący załącznik
do programu został opracowany prawidłowo i kwalifikuje się do uchwalenia a
zatem opinia komisji jest pozytywna.

Uwag do programu nie zgłoszono.
Przewodniczący poddał powyższy projekt uchwały pod głosowanie.
Rada Miasta jednomyślnie (18 głosów za) podjęła

Uchwałę nr XL/381/2014
w sprawie przyjęcia na rok 2014 Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania

Problemów Uzależnień dla miasta Malborka (zał. nr 21).

Punkt 10 litera o
Projekt uchwały  w sprawie zadań opieki społecznej w 2014 roku uzasadnił dyrektor
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Jacek Wojtuszkiewicz: Panie Przewodniczący!
Panowie Burmistrzowie! Państwo Radni! Zadania w zakresie pomocy społecznej nie zmieniły
się. Wynikają z ustawy o pomocy społecznej, z ustawy o funduszu alimentacyjnym i z ustawy
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Głównym zadaniem MOPS jest objęcie oparciem
rodzin i osób będących w niedostatku a także objęcie rodzin asystenturą rodziny. Obecnie
mamy zatrudnionych dwóch asystentów. Jest  to dobry sprawdzony już sposób pracy z
rodziną i będziemy starali się go kontynuować również w roku 2014.
Opinia Komisji do Spraw Społecznych:
Przewodniczący komisji Leszek Witkiewicz powiedział, że w zasadzie zadania się nie
zmieniły. Program jest opracowany prawidłowo. Opinia komisji jest pozytywna.
Uwag nie było.
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada Miasta jednomyślnie (18 głosów za) podjęła

Uchwałę Nr XL/382/2014
w sprawie zadań opieki społecznej na 2014 rok (zał nr 22).

Punkt 10 litera p
Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych
przedszkoli, punktów   przedszkolnych, szkół podstawowych i gimnazjów publicznych lub o
uprawnieniach szkół publicznych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Malbork przez
osoby fizyczne lub prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu
kontroli prawidłowości ich wykorzystania uzasadniła naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury
i Sportu Jolanta Leszczyńska, która powiedziała: Panie Przewodniczący! Panowie
Burmistrzowie! Panie i Panowie Radni! Zmiana uchwały jest konsekwencją wprowadzenia
zmian  w ustawie o systemie oświaty z czerwca 2013 r. a także stanowiska wydanego przez
gdańskie RIO dot. udzielanych przez nasze miasto dotacji. Zmiany dotyczą naliczenia
wydatków a zatem wydatki bieżące są w myśl ustawy pomniejszone o wpłaty, które wpłynęły
za korzystanie z wychowania przedszkolnego jak również za wyżywienie, które stanowią
dochód w budżecie miasta. Nie będzie to dotacja stała a będzie regulowana na bieżąco w
zależności od wielkości wydatków. Dwa razy w roku będą dokonywane korekty. Przedszkola
i szkoły niepubliczne będą musiały w sposób kwartalny rozliczać się z otrzymanej dotacji. po
dyskusji z dyrektorami przedszkoli, by nie komplikować prowadzonej w tych placówkach
księgowości, wprowadzam autopoprawkę do projektu uchwały, w § 8 pkt 9 skreślić. Na ten
temat trwa debata i nie ma jednoznacznego stanowiska. Dotarłam do opinii RIO z Poznania,
które twierdzi, że taka regulacja nie może nastąpić, ponieważ nie ma oparcia w upoważnieniu
zawartym w ustawie o systemie oświaty. A zatem wnoszę, aby do momentu regulacji tego
problemu proponowany punkt 9 został usunięty. Natomiast w obecnym punkcie 9 (który był
pkt 10) w zdaniu - wszystkie dowody księgowe potwierdzające poniesione koszty - wyraz
„koszty” zastąpić wyrazem „wydatki”. Tę autopoprawkę Komisja OKS już zaopiniowała.
Przewodniczący Rady: informuję państwa, że wniosek o autopoprawkę wpłynął wcześniej, ja
błyskawicznie przekazałem go przewodniczącemu komisji OKS. Komisja w czasie przerwy w
sesji odbyła posiedzenie i przedyskutowała oraz zaopiniowała poprawkę.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – projekt uchwały wraz z poprawką został
zaopiniowany pozytywnie.
Przewodniczący poddał pod głosowanie obie poprawki: 1) o skreślenie pkt 9 w § 8 – za
jednogłośnie; 2) o zmianę numeracji punktów i zmianą wyrazu w obecnym pkt 9 – za
jednogłośnie.
Innych wniosków nie zgłoszono.
Przewodniczący poddał pod głosowanie omawiany projekt uchwały: za 18 radnych.
Rada Miasta jednomyślnie podjęła

Uchwałę Nr XL/383/2014
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli,
punktów   przedszkolnych, szkół podstawowych i gimnazjów publicznych lub o
uprawnieniach szkół publicznych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Malbork
przez osoby fizyczne lub prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania (zał. nr 23)
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Punkt 10 litera r
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do konkursu pn. „Czyste powietrze
Pomorza” edycja 2014 uzasadniła naczelnik wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony
Środowiska Barbara Kozicka: Panie Przewodniczący! Panowie Burmistrzowie! Wysoka
Rado! Jest to projekt intencyjny, pozwalający na pośredniczenie w pozyskaniu dla naszych
mieszkańców środków na działania pro ekologiczne tj. na modernizację źródeł ogrzewania, na
przyłączenie do sieci miejskiej. To działanie wymaga 5% dofinansowania ze strony jednostki
samorządu. W naszym budżecie zapewniliśmy na ten rok 20.000 zł.
Opinia komisji:

 Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji zaopiniowała
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Komisja Finansowo-Budżetowa  również wyraziła pozytywną opinię (głosami 8 za,
przeciwnych nie było, 1 głos wstrzymujący się). Przewodniczący komisji Józef Barnaś
dodał, że ta uchwała jest wyczekiwana przez mieszkańców, którzy chcieliby
zmodernizować swoje źródła ciepła na bardziej ekologiczne.

Uwag do projektu uchwały nie było.
Przewodniczący Rady poddał treść omawianego projektu pod głosowanie: za 18 głosów.
W wyniku głosowania Rada Miasta Malborka jednogłośnie podjęła

Uchwałę Nr XL/384/2014
w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do konkursu pn. „Czyste powietrze Pomorza”

edycja 2014 (zał. nr 24).

Punkt 10 litera s
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do konkursu pn.”Usuwanie
wyrobów zawierających azbest z terenu województwa pomorskiego” - edycja 2014 uzasadniła
naczelnik Barbara Kozicka: W ramach konkursu „Usuwanie wyrobów zawierających azbest
z terenu województwa pomorskiego” Miasto Malbork może pozyskać środki dla
mieszkańców Malborka na dofinansowanie, na demontaż, zbieranie, transport oraz
unieszkodliwianie lub zabezpieczenie odpadów zawierających azbest. Przystąpienie do
konkursu nie wymaga zapewnienia środków w budżecie miasta, jednak na ten cel jest
zapewniona niewielka kwota – 10.000 zł.
Celem konkursu jest wyłonienie, spośród zgłoszonych zadań, tych, których realizacja

przyniesie najlepsze efekty ekologiczne, wyrażone wielkością odpadów azbestowo-
cementowych skierowanych do unieszkodliwienia,  a następnie dofinansowanie ich w formie
dotacji ze środków  WFOŚ i GW w Gdańsku. Niniejsza uchwała ma charakter intencyjny.

Opinie komisji:
 Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji zaopiniowała

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Komisja Finansowo-Budżetowa również wyraziła pozytywną opinię.

Uwag radni nie mieli.
Przewodniczący poddał projekt pod glosowanie: za było 18 głosów.
W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła
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Uchwałę Nr XL/385/2014
w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do konkursu pn.”Usuwanie wyrobów

zawierających azbest z terenu województwa pomorskiego” - edycja 2014 (zał. nr 25).

Punkt 10 litera t
Projekt uchwały w sprawie realizacji projektu „Zintegrowana współpraca JST szansą na
dynamiczny rozwój społeczno-gospodarczy Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Malborka”-
uzasadnił zastępca burmistrza Maciej Rusek: Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!
Przedkładamy projekt uchwały, który umożliwi nam skorzystanie ze środków, które
otrzymaliśmy w ramach pomocy technicznej. Nasz samorząd jako jeden z dwóch obszarów
funkcjonalnych w woj. pomorskim otrzymał pomoc w wysokości 3 mln zł. Te pieniądze
przeznaczone są na stworzenie dokumentacji o rożnym charakterze, która ma stanowić
podstawę do projektów w których aplikujemy w ramach porozumienia z samorządem
wojewódzkim w ramach środków przeznaczonych na MOF. Natomiast ta uchwała umożliwia
formalnie współprace pomiędzy partnerami obszaru funkcjonalnego i jest wymagana przez
Ministerstwo po to, aby środki mogły zostać uruchomione.
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta jest pozytywna.
Uwag radni nie mieli.
Rada Mista jednogłośnie (18 głosów za) podjęła

Uchwałę nr XL/386/2014
w sprawie realizacji projektu „Zintegrowana współpraca JST szansą na dynamiczny

rozwój społeczno-gospodarczy Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Malborka”
(zał. nr 26).

Punkt 11
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych
Z-ca burmistrza Jerzy Skonieczny:
Na pytanie  radnego L.Witkiewicza w spr. Żłobka – jak państwo zauważyli wiele prac w tym
obiekcie zostało wykonanych: wyposażenie Żłobka, prace zabezpieczające p.pożarowe,
wymiana okien, remont dachu. W tym przypadku skorzystaliśmy z programu „Maluch”.
W ub. tygodniu byłem z panią dyrektor Ładyńską na konferencji dot. pozyskiwania środków
właśnie na działalność żłobków i ten projekt „Maluch” dalej będzie funkcjonował. W związku
z tym będziemy się starali aplikować o środki, chociaż ważne są wyniki, które należy
osiągnąć, by skorzystać z tych pieniędzy. W tym roku udało się powiększyć ilość miejsc w
Żłobku o 10, więc jest 40 miejsc.

Z-ca Burmistrza Maciej Rusek :
Na pytanie radnego L.Witkiewicza  w sprawie kolejek przed kasą w Urzędzie Miasta,
informuję, że obecnie w kasie pracują dwie osoby. Oczekujący petenci mogą skorzystać z
ustawionych obok automatów tj. napić się wody, kawy, herbaty itp. Uważam, że aktualnie
petenci są sprawniej załatwiani.

Parking przy pl.Narutowicza jest sprzątany regularnie, ale wydaje mi się, że tam gromadzi
się młodzież zasłonięta garażami i niestety śmieci. Nie jesteśmy w stanie sprzątać tego terenu
codziennie. Sprzątanie odbywa się raz na dwa tygodnie. Będziemy na tę sprawę zwracać



25

uwagę. Wiadomość z ostatniej chwili – liście na cmentarzu są oprzątnięte.
Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski dodał, że odbywa się wiosenne sprzątanie, ale
wszystkiego nie zrobi się od razu. Prace są prowadzone sukcesywnie. Właściwie trochę
wstrzymujemy się z tymi działaniami, bo nawet w kwietniu może spaść śnieg i będzie
konieczność sypania piasku z solą. Powtórne sprzątanie wymagałby dodatkowych nakładów
finansowych. Ale jeśli prognozy pogody będą stabilne to prace porządkowe ruszą pełną parą.
Wskazana jest racjonalność w każdym działaniu i oszczędne gospodarowanie środkami
budżetowymi.
Z-ca Burmistrza M.Rusek:

Na pytanie radnego Marka Charzewskiego dot. SKM do Malborka – ten temat co jakiś
czas pojawia się w mediach i w dyskusjach. Przez cały czas rozmawiamy z samorządem
województwa  przedłużenia kursowania tych pociągów do Malborka. Ostatnie spotkanie
odbyło się 12 lutego partnerów GOM z powiatu tczewskiego i gdańskiego i na naszą prośbę
członkowie samorządów w tych dwóch powiatach podpisali apel do Marszałka, w którym
znalazło się nasze uzasadnienie przedłużenia linii SKM do Malborka.

Radnego Jana T. Wilka informuję, że otrzymałem informację, iż na dwie interpelacje
radny otrzymał odpowiedź. Nie mam pewności co do trzeciej interpelacji, to sprawdzimy.
Burmistrz Miasta A.Rychłowski:

 chodnik przy pl. Narutowicza – miałem informację od służb miejskich, że ten chodnik
jest w niezłym stanie w porównaniu do innych w mieście. Obiecuję, że w czasie
weekendu go obejrzę.

 Odnośnie pytać zadanych przez radnego Grylaka proszę radnego o uściślenie na
piśmie, bo za dużo jest podtekstów i nie wiadomo o co dokładnie chodzi.

 Na pytania radnego M.Charzewskiego – projekt budowlany zakładał wycinkę drzew
przy ul. Zakopiańskiej. To były topole, które nie są drzewem szlachetnym. Wiosną
odbędą się nasadzenia szlachetnych gatunków drzew jak to się już dzieje w tym
obrębie miasta. Dobrze by było, żebyśmy jeszcze szanowali zieleń, bo w wielu
miejscach zostały zniszczone, trzeba było dosadzać.

 Budżety  obywatelskie w rożnych latach różnie były realizowane. Działania z
podmiotami i organizacjami to też były elementy budżetu obywatelskiego. Gdybyśmy
przyjęli procentowo do budżetu, to nasze budżety obywatelskie (budowa boisk w
dzielnicach) były większe niż budżety Gdańska, które pan wskazuje. Generalnie
jestem za budżetem obywatelskim, trzeba do tych działań racjonalnie się przygotować,
wciągnąć organizacje, może na zasadzie głosowania np. telefonicznego, bo do Quizów
nie jestem przekonany.

 Na pytanie radnej Teresy Zdanowicz – w tym roku zaplanowane są w budżecie dosyć
duże środki na remonty dróg. Lista jest długa, ale kilka ulic przytoczę:  chodniki i
asfalt na ul. Elizy Orzeszkowej, Krakowskiej, Sucharskiego, Westerplatte, Matejki,
Fałata, Reymonta, Kraszewskiego, Reja, Rolnicza, Tczewska, Andersa, Grudziądzka,
Sierakowskich. Są jeszcze mniejsze uliczki. Na te prace nieprzeznaczone też będą
środki z projektu ELMOS i środki, które zaoszczędzono z okresu zimy. Ogółem na te
zadania szacujemy na ok. 2,5 mln zł. Obecnie przygotowujemy się do tych prac,
odbywają się przetargi. Gdyby zamierzenia udało się zrealizować, to poprawi się
znacznie jakość dróg w mieście.

Radny Marek Charzewski – czy wycinka na ul. Zakopiańskiej była na wniosek
mieszkańców czy w związku z budową ścieżki rowerowej?
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W sprawie budżetu obywatelskiego pytałem konkretnie. Czy zamierzamy podjąć prace nad
tworzeniem budżetu obywatelskiego na rok 2015, czy nie ?
Burmistrz Miasta – były wnioski mieszkańców, jak również projekt budowy ścieżki zakładał
wycinkę. Zostały wycięte głównie topole stare, których żywotność ma się ku końcowi i mogą
stwarzać zagrożenie.
Odnośnie budżetu obywatelskiego prace nad budżetem na rok 2015 jeszcze nie prowadzi się.
Będziemy chcieli jakiś procent budżetu przeznaczyć na ten cel.
Radny Krzysztof Grylak – parę miesięcy temu na sesji gościł senator Czarnobaj, któremu
zadałem pytanie. Obiecał odpowiedź na piśmie i nie otrzymałem odpowiedzi do dzisiaj. Czy
jakaś odpowiedź od senatora wpłynęła, czy nie ?
Przewodniczący Rady obiecał, że osobiście przypomni senatorowi Leszkowi Czarnobajowi o
tej sytuacji.

Punkt 12
Komunikaty i wolne wnioski.
Przewodniczący Rady przypomniał, że z końcem kwietnia mija termin złożenia
oświadczenia o stanie majątkowym radnego. Stosowne oświadczenie będą radni składali
również na koniec kadencji.

W dniu 14 lutego br. odbędzie się ostatnia w tej kadencji sesja Młodzieżowej Rady
Miasta. Zapraszam radnych na tę sesję, na której nastąpi podsumowanie pracy w mijającej
kadencji. Obecną kadencję oceniam bardzo wysoko. Młodzież stanęła na wysokości zadania.
Wybory radnych w szkołach na następną kadencję, ustanowiono na 14 lutego br.

Punkt 13
Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski oświadczył, że porządek sesji został
wyczerpany . W związku z tym zamknął XL sesję Rady Miasta Malborka.
Protokółowała Anna Pobłocka

Przewodniczący Rady

Arkadiusz Mroczkowski


